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Algemene beschouwingen voorjaarsnota 2007  

Partij van de Arbeid, afdeling Dalfsen. 

 

 

Om te beginnen moet natuurlijk gezegd dat er een compliment wordt gemaakt over de 

voorjaarsnota. De nota is niet alleen helder verwoord, het is ook nog eens een mooi 

sluitende begroting. Daarvoor aan zowel college als ambtelijk apparaat de welgemeende 

complimenten. 

 

De algemene beschouwingen van de partij van de arbeid hebben we dit keer zo sober 

mogelijk willen opstellen. Dat klinkt mogelijk als weinig ambitieus, maar dat is een 

misvatting. De soberheid is vooral ingegeven door de ervaring met de voorgaande jaren. 

Jaren waarin grote ambities werden ingebracht en er hoge verwachtingen waren. Ambities en 

verwachtingen die dan in de tijd wat ‘weglekken’ en door de waan van de dag wat op de 

achtergrond geraken. Je zou ook kunnen zeggen dat de soberheid is ingegeven door een 

zeker realisme. 

 

Voordat ik de programmaonderdelen langs loop eerst wat algemene opmerkingen. 

 

Waar willen we dit jaar de nadruk op leggen. Zoals al gezegd, we willen het realistisch aan 

pakken en zullen ons beperken in ambities. 

 

Financieel ziet het er ook dit jaar weer goed uit. Er is een flink overschot dat kan worden 

besteed aan wat meer incidentele zaken. Dat is aan de ene kant mooi, maar aan de andere 

kant hebben we daar wat moeite mee. Dat betekent dat ook dit jaar weer te krap is begroot. 

Alle risico’s zijn afgedekt geweest maar hebben zich uiteraard niet allemaal voorgedaan. 

Vorig jaar heb ik gevraagd om een overzichtje van de overschotten van de afgelopen 10 jaar. 

Het overschot van dit jaar misstaat niet in dat rijtje. Je kan dan ook niet anders dan 

concluderen dat we structureel te krap begroten. Dat is jammer want je loopt daarmee 

steeds weer aan tegen de situatie dat er vooraf niets kan en achteraf sloten geld overblijft. 

De eerste vraag aan het college is dan ook om nog eens naar dat overschot te kijken in een 

meerjarig perspectief en een suggestie te doen hoe we kunnen voorkomen dat we jaar in jaar 

uit met overschotten zitten. Een begroting moet sluiten en niet tekort of over hebben. 
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De privatiseringsambitie: 

De partij van de arbeid is van mening dat de gemeente Dalfsen wat te ver doorschiet in het 

maar blijven zoeken naar en onderzoeken van de mogelijkheden tot privatisering. Dit doet 

zich vooral voor bij de sportaccommodaties. We kunnen ons niet onttrekken aan de indruk 

dat er tijdens een vorig bewind iets in gang is gezet waarvan het nu moeilijk wordt gevonden 

dit stop te zetten. De  Partij van de arbeid is van mening dat deze privatiseringsbeweging – 

daar waar het gaat om een daadwerkelijke privatisering naar particuliere ondernemingen – 

onwenselijk is en zo snel mogelijk stopgezet dient te worden. in concreto gaat het hier dan 

om de het zwembad de Meule in Nieuwleusen. Het is niet verantwoord dat proces door te 

zetten. 

 

Verminderen regeldruk. 

Het college heeft het initiatief genomen om dit onderwerp op te pakken. Een zeer goed idee. 

En wel om meerdere redenen. Enerzijds is het goed voor de burgers; ze lopen tegen minder 

en eenvoudiger regels aan. Anderzijds is het goed voor het gemeentelijk apparaat. Het 

beperkt de werkdruk. Doorzetten en proberen zo snel mogelijk resultaten te boeken. 

Daar hoort wat ons betreft ook bij het beter stroomlijnen van RO procedures. In de raad zien 

we met enige regelmaat de resultaten van RO procedures die veelal lang tot zeer lang 

hebben geduurd. in het proces van vermindering regeldruk moet dan ook nadrukkelijk 

gekeken worden naar de RO procedures. Niet alleen het stroomlijnen ervan maar ook het 

beter organiseren ervan. Eenmaal gestart moet een procedure niet meer onnodige wachttijd 

oplopen. Dat zijn andere wachttijden dan de wettelijke termijnen. Dat is dus een 

organisatorische kwestie die voor de betrokken burger moeilijk te overzien is en veel 

frustratie oplevert. Ik verwijs overigens graag naar de opmerkingen die we daarover hebben 

gemaakt in de brief die we aan het college hebben gericht, naar aanleiding van de door het 

college gestelde vraag hierover. 

 

Daarnaast moeten burgers niet van loket naar loket hoeven te zwerven. Als bijvoorbeeld een 

vergunning wordt gevraagd voor een evenement dan moeten er verschillende disciplines 

naar kijken; dat spreek voor zich. Waarom een burger daarmee geconfronteerd moet worden 

spreekt minder voor zich. Wijs dan een soort case manager aan die het gehele proces over 

de verschillende afdelingen begeleidt. Is wel eens over gesproken maar nog niet 

gerealiseerd. 

 

Collegeprogramma. 

We zullen bij de programmaonderdelen soms even stil staan bij de onderwerpen uit het 

collegeprogramma die nog geen plek hebben gekregen. De termijn van het college (en de 

raad) zit er weliswaar nog niet op maar als we voor het begrotingsjaar 2008 onderwerpen 

nog niet benoemd hebben dan wordt het voor die onderwerpen kritiek. Gaan ze nog een 

plek krijgen? 

 

En tot slot jeugd. 

We hebben al eerder een keer gevraagd om extra middelen beschikbaar te houden voor 

investeringen die het jeugdbeleid betreffen. Bij de behandeling van de nota reserves en 
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voorzieningen mocht dat geen resultaat hebben. We willen er andermaal voor pleiten om – 

en dan nu bij de voorjaarsnota – voor de jeugd extra middelen in te zetten. En dan niet 

alleen op wat wordt genoemd de ‘probleem gevallen’. Nee, als je echt wat wilt bereiken moet 

je pro-actief inzetten en investeren in maatregelen die preventief werken.  

Dat is niet eenvoudig en het zal er ook nooit toe leiden dat je problemen altijd voorkomt. 

Maar, de jeugd heeft de toekomst en verreweg het overgrote deel van de jeugd doet het 

goed tot heel erg goed. Laten we ook daar in investeren om de groep die mogelijk buiten de 

boot dreigt te vallen, zo klein mogelijk te houden. 

En op voorhand geef ik al even mee dat ik een beroep op de eigen verantwoordelijkheid van 

ouders in dit verband absoluut ondersteun, maar dat wordt de laatste tijd iets te vaak 

gebruikt om maar te voorkomen dat we iets doen. Ik memoreer nog even de discussie 

rondom alcoholgebruik in sportaccommodaties waar een aantal partijen het veilig stellen van 

de inkomsten van verenigingen kennelijk belangrijker vinden dan invoering van een kleine 

maatregel die zich richt op de gezondheid van de jeugd. Het beroep op die 

verantwoordelijkheid van ouders kan maar zo wat gaan lijken op een hol vat als we als 

gemeente niet bereid zijn datgene te doen wat kan, om ouders ook in staat te stellen hun 

verantwoordelijkheid te nemen. 

 

Dan de programmaonderdelen. 

 

Bestuur:Bestuur:Bestuur:Bestuur:    

- Er zal nog dit jaar een werkend RIS  (voor de niet ingewijden onder ons = Raads 

Informatie Systeem) zijn. dat is heel mooi en het zal een mooie ondersteuning zijn 

voor raadsleden bij hun raadswerk. Er is wat ons betreft echter één maar bij. In de 

voorjaarsnota wordt een voorschot genomen op dit punt waarbij gesteld wordt dat er 

geen papieren exemplaar van de stukken hoeft te worden verzonden. Dat is echter 

een brug te ver en ook niet onze bedoeling geweest. Het RIS stelt raadsleden in staat 

alle achterliggende stukken en hun historie in te zien zonder voortdurend steeds 

naar het gemeentehuis hoeven te gaan. Als er echter geen papieren exemplaar van 

de raadstukken meer wordt verzonden dan gaan we in onze ogen een stap terug. Dat 

leidt tot oeverloos printen waar dan natuurlijk weer onkostenvergoedingen voor 

betaald moeten worden. laat de papieren versie van de stukken in z’n huidige vorm 

in stand.  

 

- Er wordt een bedrag van € 190.000 begroot voor personele knelpunten. Al eerder is 

besloten een formatiescan te houden. Het bedrag is als reservering wel akkoord maar 

kan pas worden vrij gegeven nadat de formatiescan is vastgesteld en akkoord 

bevonden.  

 

- Er is door het college besloten het vervallen van de prijscompensatie voor de afname 

van diensten van derden terug te draaien. Wij betreuren dat zeer. Het is een verkeerd 

signaal en steekt ook wat schril af als je je bedenkt dat er zelfs een door het college 

ontraden raadsbesluit nodig is geweest om de prijscompensatie voor gesubsidieerde 

instellingen terug te draaien. Maar hier kon het kennelijk zonder moeite 
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- Missie visie. Er staat nu € 50.000 gereserveerd om die opnieuw te formuleren. Dat 

lijkt ons toch wat teveel van het goede. Actualiseren akkoord, maar dat hoeft dan 

toch geen 50.000 te kosten? 

 

- Het Collegeprogramma: 

We missen een paar onderwerpen uit het collegeprogramma. Zo heeft het onderwerp 

dorpswethouder nog niet direct veel invulling gekregen.  

En hoe staat met de fase 2 INK. Kan het college hierover iets meer vertellen. 

 

- Investeringprogramma 

Luchtfoto’s? we hebben toch Google Earth. 

 

Openbare orde en veiligheid.Openbare orde en veiligheid.Openbare orde en veiligheid.Openbare orde en veiligheid.    

Over dit onderdeel hebben we weinig opmerkingen te maken. naar onze mening kan het hier 

en daar wat concreter gemaakt worden en een vraag is of en in hoeverre wordt er geoefend 

met de rampenplannen. 

 

Beheer openbare ruimteBeheer openbare ruimteBeheer openbare ruimteBeheer openbare ruimte    

Dit betreft een zeer ambitieus programmaonderdeel. De vraag die zich opdringt is hier: Is dit 

wel te behappen. Ik refereer nog maar even aan mijn inleiding. De vele investeringen die 

voorzien worden onderschrijven we van harte maar we houden tegelijkertijd ons hart vast als 

we bedenken hoe dit allemaal in de hand moet worden gehouden.  

Een paar opmerkingen: 

- De N348 

o We stellen voor de plannen voor de rotondes met voorrang door te zetten. Dit 

uiteraard te beginnen met de noordelijke rotonde. De veiligheid van het dorp 

Lemelerveld is er zeer mee gediend als het vele vrachtverkeer onderweg naar 

de weegbrug niet meer door het dorp hoeft. Aanleggen dus. De financiering 

moet in overleg met de provincie worden afgekaart  

o De keuze voor de aanleg van de rotondes en vooral waar en welke eerst is iets 

wat we in dit huis moeten doen. De meningen in het dorp Lemelerveld zijn 

verdeeld. Er is een grote groep voorstanders van de noordelijke aansluiting. 

Over alle andere zaken bestaat verschil van mening. De beslissing zal dus hier 

genomen moeten worden. Maar leg de noordelijke rotonde aan. 

 

- De fietspaden aan de Jagtlusterallee en de Dommelerdijk. Ook hier is ons standpunt 

dat dit zo snel mogelijk ter hand moet worden genomen. Het geld is er en de 

veiligheid van fietsers is hier van groot belang. 

 

- De fietsroute voor scholieren langs de broekhuizen. We willen het college vragen hier 

het overleg met de provincie nog eens op te zoeken. De Provincie zou mogelijk deze 

fietsroute aanpakken; het blijft echter stil. Het blijft een risicovolle route; mocht het 

er een keer echt mis gaan dan valt nu al te voorspellen wat er met die fietsroute gaat 

gebeuren. We moeten dat scenario zien te voorkomen. 
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- Al eerder ook in het nieuws was de oversteekplaats van de N340 in Oudleusen voor 

schoolkinderen. Het zal niet eenvoudig zijn een passende oplossing te vinden en we 

realiseren ons maar al te goed dat infrastructurele voorzieningen hier moeilijk te 

realiseren zijn. Maar, ook hier geldt dat voorkomen beter is dan genezen.  Het enkel 

constateren van het probleem is onvoldoende. 

 

- N340 

Het is een onderwerp voor de komende jaren. Veel is nog onduidelijk maar zeker is 

dat in welk scenario dan ook, het voor aanwonenden grote gevolgen zal hebben. 

Natuurlijk, ook dit is een Provinciale aangelegenheid. Dat neemt niet weg dat de 

gemeente Dalfsen er de nodige bemoeienis mee zal krijgen. We hechten er als partij 

van de arbeid aan geen onduidelijkheid te laten bestaan over dit soort onderwerpen. 

We spreken ons bij deze - met de wetenschap van nu - nadrukkelijk uit voor het 

zogenaamde Noordelijke tracé. Het geleidelijk aan opwaarderen van de N340 zien we 

als een heilloze weg waarbij voortdurend sprake zal zijn van ‘modderen’ zonder 

echte oplossing. Dat een grote groep mensen – wonend in het tracé gebied - hier 

ongelukkig van wordt begrijpen we heel goed. Daar zal een passende oplossing 

moeten worden gezocht en gevonden. Datzelfde doet zich echter ook voor als je het 

huidige tracé verbreedt. Dat is dus geen verschil.  Ook hier dus een politieke keuze.  

 

- Het collegeprogramma: 

Hoe staat het hier met de onderwerpen: 

o Gratis OV voor ouderen?? 

o Recreatieve functie fietspaden? 

o Parkeren in nieuwbouwwijken? 

Kan een indicatie worden gegeven of en wanneer deze onderwerpen aan de orde 

komen.  

 

Economische zakenEconomische zakenEconomische zakenEconomische zaken    

De verwachting is dat de huidige conjunctuur in 2008 verder zal doorzetten. Het belang van 

voldoende uitgiftegrond voor de industrieterreinen wordt daardoor nog groter. Er dient 

derhalve een actief, voortvarend grondbeleid gevoerd te worden. Er moet kritisch gekeken 

worden naar revitalisering van de huidige terreinen, waarbij leegstand en verpaupering en 

verloedering moet worden voorkomen. In dat kader betreuren wij het nog steeds dat de 

uitgiften in Lemelerveld  enorme vertragingen hebben opgelopen. Graag merken we hierbij 

nog op dat wij in het kader van de veiligheid toejuichen als voor het industrieterrein in 

Lemelerveld een extra ontsluiting wordt gerealiseerd. 

 

Vanuit de visie van de partij van de arbeid zijn bedrijventerreinen niet bedoeld voor 

woonfuncties. Door het aanbod op de woningmarkt te verbreden en door betaalbare 

huisvesting te realiseren voor alleenstaanden kan voorkomen worden dat jeugdigen in arren 

moede appartementen inrichten in bedrijfsgebouwen. In de kern Dalfsen is hier reeds een 

aanvang meegemaakt. Wanneer volgen de andere kernen? 

 

Onderwijs.Onderwijs.Onderwijs.Onderwijs.    
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Logopedie 

In het verleden is bezuinigd op de post –logopedie-. Nu er rust is ontstaan en er gesproken 

kan worden over een redelijke tevredenheid, moeten we hier niet verder aan willen tornen. 

Kwaliteit staat voor ons voorop, daarna komen voor ons pas de financiële aspecten en het 

eventueel afstoten van uitvoerende taken door de gemeente. Met betrekking tot het laatste 

willen we nog maar eens herhalen dat dit geen doel op zich moet zijn, maar uitsluitend iets 

kan zijn in relatie tot verbetering van de kwaliteit. De toegezegde notitie wachten we af. 

 

Onderwijsbegeleiding 

Als we geloven in de toekomst dan moeten we daarin ook willen investeren. De jeugd is onze 

toekomst en vanuit onze visie betekent dat investeren in de kracht van de jeugd. Dat 

betekent ook investeren in het onderwijs van vandaag. Het basisonderwijs is cruciaal voor de 

ontwikkeling van een kind en daarom hebben zij recht op goed onderwijs. Het is belangrijk 

dat scholen daarbij op verschillende terreinen zo goed mogelijk ondersteund worden, om 

zoveel mogelijk maatwerk te kunnen bieden. Dit kan de kwaliteit ten goede komen. 

Basisscholen worden in toenemende mate geconfronteerd met problemen die ontstaan 

vanuit een steeds complexere samenleving. Het primair onderwijs biedt steeds meer een 

plek aan kinderen die voorheen naar het speciaal onderwijs gingen, de zogenaamde 

“rugzakkinderen”. Daarbij is ondersteuning vanuit verschillende deskundigheden van belang. 

Samenvattend is onze fractie van mening dat de onderwijsbegeleiding ook in de toekomst 

gewaarborgd dient te zijn. Dit kan betekenen dat de gemeentelijke bijdrage tot nu toe, ook 

in de toekomst gecontinueerd dient te worden. 

 

Sport cultuur en recreatie.Sport cultuur en recreatie.Sport cultuur en recreatie.Sport cultuur en recreatie.    

Belangrijk is dat er nu vaart achter de levende accommodatieplannen wordt gezet.  

Duidelijke planning en geen doorschuifsysteem. Er dient bij de begroting voor 2008 een 

taakstellende planning en budgetverdeling te zijn voor de op de rol staande activiteiten (dus 

geen pm posten meer.). Op basis hiervan kan dan samen met de maatschappelijke partners 

een betere invulling aan het geheel worden gegeven.  

De privatiseringsplannen rond het zwembad De Meule moeten afgebroken worden; het zij 

nog maar eens herhaald. Beter is het een keuze te maken voor een vorm van beheer op 

afstand (bijvoorbeeld zoal bij: Trefkoele, De Schakel, Mozaïek, Heidepark). Een 

Bestuurscommissie ex artikel 83 gemeentewet biedt hier wellicht soelaas. Is het college 

bereid dit te onderzoeken en de privatisering rond de Meule af te breken? 

 

Over de subsidie voor de Muzerie is lang gediscussieerd in de raad. De partij van de arbeid 

vindt dat de afname van een volwaardig pakket Kunsteducatie moet worden gehandhaafd 

zolang geen gelijkwaardig alternatief voorhanden is. Ook vinden we het belangrijk dat de 

ondersteuning cultuureducatie aan het primair onderwijs meegenomen wordt. 

 

Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverleningSociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverleningSociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverleningSociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening    

Sociale werkvoorziening 

Met de nieuwe wet, naar verwachting per 1 januari 2008, krijgen gemeenten meer 

mogelijkheden om de regie te voeren op de Wsw. Door vereenvoudiging van de regelgeving 

krijgt de locale overheid ook meer ruimte om Wsw-plaatsen te realiseren die passen bij de 
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mogelijkheden van de doelgroep en wordt ze gestimuleerd om meer te sturen op een 

kosteneffectieve uitvoering. Vraag van onze kant is ‘hoe kijkt het college tegen deze nieuwe 

wet aan en zijn er anticiperend op deze nieuwe wet al bepaalde stappen ondernomen?’  

 

Op bladzijde 7 van de voorjaarsnota hebben we kunnen lezen dat € 26.000,= is 

gereserveerd om de wachtlijsten voor de Wsw te verminderen. Is dit voldoende of is er om de 

wachtlijsten tot nul terug te brengen extra budget nodig? In het kader van de WMO hebben 

we ons als doel gesteld – meedoen -. Iedereen moet in staat worden gesteld om deel te 

kunnen nemen aan de maatschappij. Onze fractie vindt het daarom onacceptabel als een 

beperkte groep Wsw-geïndiceerden, al dan niet tijdelijk, van deelname worden uitgesloten.  

 

Wet Werk en Bijstand 

Deze wet kent raakvlakken met de Wet Maatschappelijke Ondersteuning. Door een goed 

samenspel tussen beide wetten kan op een creatieve manier werk gecreëerd worden. De 

kansen, die beide wetten bieden moeten ons inziens benut worden. In de dienstensector 

liggen t.a.v. werkgelegenheid en maatschappelijke participatie nog volop mogelijkheden. In 

dit verband hebben we reeds eerder goede voorbeelden uit Tilburg genoemd. Het mooie aan 

de gerealiseerde projecten in Brabant is dat het mes aan twee kanten snijdt. Enerzijds 

worden mensen met een zorgvraag geholpen en anderzijds worden mensen met een 

uitkering (ook andere uitkeringen dan in het kader van de WWB) weer in het arbeidsproces 

opgenomen. En een goed voorbeeld doet goed volgen, is onze mening. Echter ons geduld 

wordt wel op de proef gesteld. Daarom vragen we opnieuw of het college bereid is te 

onderzoeken of het haalbaar is ook in onze gemeente Woonservicecentra Wonen en Zorg te 

realiseren?  

 

Wet Maatschappelijke Ondersteuning 

Bij de invoering van de WMO hebben we een aantal voorwaarden aangegeven. Een daarvan 

was dat de invoering van de wet geen verlies van arbeidsplaatsen tot gevolg mocht hebben. 

Anderzijds mocht de kwaliteit van het werk niet in het geding komen. Ondanks gedane 

toezeggingen en het voor Dalfsen goed verlopen aanbestedingstraject voor huishoudelijke 

verzorging zijn we toch niet geheel gerust op dit punt. Landelijk, maar ook in onze eigen 

gemeente is gebleken dat de (her)indicaties door het CIZ uitmonden in het veelvuldig 

toekennen van de indicatie HVZ 1, uit te voeren door Alphahulpen. Deze goedkopere hulpen 

zijn rechtstreeks in dienst bij de cliënt. De cliënt is werkgever en daarmee eveneens 

verantwoordelijk voor alle werkgeversplichten.  

Huishoudelijke zorg is in veel gevallen meer dan louter schoonmaken. De thuishulp heeft in 

veel gevallen ook een signalerings- en begeleidingstaak. Alphahulpen zijn hierop 

onvoldoende toegerust. Al met al lijkt er een situatie te zijn ontstaan waarvoor we 

uitdrukkelijk niet hebben gekozen. Is hier sprake van een gewijzigd indicatieprotocol? 

 

Tot nu toe hebben we ons met betrekking tot de WMO voornamelijk beziggehouden met de 

praktische zaken, zoals huishoudelijke verzorging, het inrichten van het loket, het instellen 

van een WMO-raad enz. Dit jaar zullen we moeten aangeven wat we de komende jaren willen 

met betrekking tot een samenhangend beleid op het gebied van welzijn, wonen en zorg. We 

zullen het debat daarover moeten voeren.  
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Om dit zinvol te kunnen laten verlopen is het van groot belang dat, we naast een overzicht 

van voorzieningen die we op dit moment al hebben eveneens voor ogen hebben wat de 

wensen en behoeften van onze burgers zijn. Graag vernemen we of het college voornemens 

is het vorenstaande te inventariseren? 

 

Jeugd. 

De partij van de arbeid heeft onlangs gesproken met de ambulant jongerenwerker mw. 

Augustijn. Hieruit is ons andermaal gebleken dat het verstandig is om in jongerenwerk te 

investeren. Investeren in de jeugd loont namelijk. Anders dan in veel van de trajecten die 

gestart zijn in het kader van jeugdwerk stellen we voor te investeren in de groep vanaf 10 tot 

15 jaar. En dat dan op een zodanige manier dat de investering niet op problematiek is 

gericht, maar op maximale deelname. De grote meerderheid van jeugdigen doet het goed. Er 

is echter een groep waarvan gezegd kan worden dat ze in een risicozone zitten. Deze groep 

is nog niet over de streep waardoor ze als problematisch zou moeten worden aangemerkt, 

maar het risico is er. Voorkomen dat jongeren over die streep gaan is wat beoogd wordt met 

deze investering. 

We willen dan ook dat jongeren een voorziening wordt geboden die veilig is voor alle 

jeugdigen om gebruik van te maken en waar structurele activiteiten ten behoeve van zinvolle 

vrijetijdsbesteding worden aangeboden. (deze laatste alinea geleend van mw. Augustijn). 

We stellen dan ook voor hier structureel in te investeren. Zowel gebouwelijk als in personele 

zin. 

- Dit vergt initieel een bedrag van 350.000,- à 400.000,- 

- structureel een bedrag voor exploitatie van zo rond de 50.000,- 

Onderzocht moet worden of dit te realiseren valt binnen het concept van de verbrede school 

waarbij vooral de eigenstandigheid van deze voorziening voorop moet blijven staan.  

 

Voor de initiële investering kan geput worden uit het overschot van dit jaar. De structurele 

kosten feitelijk ook want er wordt toch steeds veel geld over gehouden.  

We denken hiermee een grote en belangrijke bijdrage te leveren aan de leefgemeenschap in 

het algemeen en aan de gemeenschap van de jeugd in Dalfsen in het bijzonder. We roepen 

andere partijen dan ook op dit te ondersteunen. 

 

Volksgezondheid en milieuVolksgezondheid en milieuVolksgezondheid en milieuVolksgezondheid en milieu    

Het programma onderdeel heeft aandacht voor de meeste belangrijke onderwerpen. Wat 

mist  is actieve voorlichting als het gaat om de benoemde onderwerpen.  

 

Het milieubeleid is te weinig ambitieus. Volstaan wordt met het voldoen aan wettelijke 

verplichting. Juist op dit onderwerp kunnen we het ons niet veroorloven zo weinig ambitieus 

te zijn. Investeren in duurzaam bouwen moet veel meer en concreter ondersteund worden. 

 

Duurzaam inkopen en energiebesparende maatregelen moeten veel zwaarder worden 

aangezet. Wat ons betreft is het streven er op gericht om in 2010 minimaal 50% duurzaam in 

te kopen. Een paar concrete vragen: 

- gebruiken ze bij gemeente al max havelaar of EKO koffie? 

- Groene stroom? 
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- Wordt bij de bouw en inrichting van het nieuwe gemeentehuis alles ingezet op 

energiebesparing? En duurzaam bouwen? 

 

Windenergie. nog even kort. 

Het standpunt met betrekking tot windenergie wordt herhaald. Steeds meer wordt duidelijk 

dat Zwolle gaat plaatsen aan de Tolhuislanden. Voor de PvdA blijft staan: 

- plaatsen: Ja 

- waar: naast of in het verlengde van de Zwolse opstelling. Niet versnipperen en 

zomaar plaatsen in het Dalfserveld. Het vergt enige politieke moed om het eerder 

ingenomen standpunt ten aanzien van de locatie te laten varen en een besluit te 

nemen dat meer in overeenstemming is met de zich verder ontwikkelende realiteit. 

 

Ruimtelijke ordening en volkshuisvestingRuimtelijke ordening en volkshuisvestingRuimtelijke ordening en volkshuisvestingRuimtelijke ordening en volkshuisvesting    

Het programma omvat veel concrete punten voor 2008. Prima.  

Het startersfonds voor de volkshuisvesting is een positieve ontwikkeling maar heeft nog 

weinig uitwerking gekregen. Kan college aangeven wat de richting zal zijn en het beoogde 

tijdpad? 

 

Er moet blijvend een actieve grondpolitiek worden gevoerd. Houd regie zoveel als mogelijk 

in eigen handen en houd projectontwikkelaars zoveel mogelijk buiten de deur. Niet alleen 

met het oog op woekerwinsten, maar ook om voor burgers maximale vrijheid in bouwen te 

garanderen en eenvormigheid tegen te gaan.  

 

Er moet actief worden ingezet op landschapsontwikkeling en gebiedsgerichte 

ontwikkelingen, waarbij gebruik gemaakt kan worden van de ruimschoots aanwezige 

subsidiemogelijkheden van bijvoorbeeld ILG en Leader+. Daarbij kan een ambitieus 

landschapsontwikkelingsplan een stimulerende rol spelen.  

 

Overigens vragen wij ons af hoe het staat met de Rood voor Rood Regeling en het daarbij 

horende plattelandsfonds. De behandeling was toegezegd direct na de vaststelling van de 

plattelandsvisie te zullen plaatsvinden. 

 

Een andere vraag is hoe het staat met de samenwerking met de woongroep die haar oog 

heeft laten vallen op het gebied Vechtvliet. Is er enige beweging in de samenwerking met 

deze woongroep. 

 

Onlangs hebben we kennis genomen van het initiatief van de VVD met betrekking tot de 

Stokte. Daar is al het een en ander over gezegd. Voor alle duidelijkheid willen we hier 

kenbaar maken dat we van mening zijn dat er geen commerciële activiteiten bij De Stokte 

mogen plaatsvinden. Hebben wethouder horen zeggen dat er particuliere belangstelling is. 

Best, maar geen commercie. 
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Nog Nog Nog Nog een een een een opmerking opmerking opmerking opmerking het DOORSZ samenwerkingsverband.het DOORSZ samenwerkingsverband.het DOORSZ samenwerkingsverband.het DOORSZ samenwerkingsverband.    

 

Dit onderwerp is voorshands niet gehonoreerd. Dat vinden wij juist. De vraag die erbij hoort 

is namelijk: wat levert het op. Als de samenwerking zo succesvol is dan financiert het 

zichzelf en is een investering – zeker in de omvang zoals vermeld – helemaal niet nodig. 

Integendeel. Het zou geld moeten opleveren. Als het dat niet doet of het is niet te 

kwantificeren dan komt veel eerder de vraag aan de orde of het wel zinvol is. Zeker als je 

ziet welke andere regionale samenwerkingsverbanden er zijn en ontstaan (b.v. het 

samenwerkingsverband integrale veiligheid). De discussie rondom de vierde bestuurslaag is 

wat ons betreft begrijpelijk en het vraagstuk verdient wel een antwoord. Niet democratisch 

tot stand gekomen samenwerkingsverbanden, anders dan bij wet vereist, moeten onder de 

loep worden genomen. Het investeren erin zonder dat vast komt te staan wat daarvan de 

meerwaarde is, is niet verantwoord. 

 
Tot zover in eerste termijn. 


